
 

Referat 
 
Emne: Kredsbestyrelsesmøde, DTS, Kreds ØST 
 
Formål med mødet: Behandle, orientere, drøfte og beslutte omkring nyt fra kredsene, 
omkring materiale til HB-møde. 
 
Anvendelse af mødets resultat:  
Behandle, drøfte og beslutte omkring dagsorden til HB møde mandag den 21. oktober 
2024. Materiale udsendes direkte fra forbundet. 
 
Gennemgang af eventuelle bemærkninger til meddelelser fra valgenhederne, der skal løf-
tes til HB. Skriftlige indlæg fra valgenhederne deles forud for mødet. 
 
Data om mødet 
 
Dato: torsdag den 17. oktober 2024 
Tid: 09:00 – 14:00. 
 
Sted: TEAMS 
 
Forbered og medbring:  
Udsendt materiale fra forbundet, vedrørende dags-
orden til ordinært HB møde mandag den 21. okto-
ber 2024. 
 
Udsend meddelelser fra din valgenhed og læs de 
øvriges meddelelser om samme. 
 
Referent: Jette Thorsen 
 

Mødedeltagere:  
1. Henrik Møller, mødeleder 
2. Claus Rossing  
3. June Jonasson 
4. Belinda Bork Klitgaard 
5. Jan Erik Dahl 
6. Lene Høilund  
7. Jeanett Pfeiffer 
8. Thomas Røpke  
9. Henrik Lüthje  
10. Jan Magnusson 
11. Irene Koefoed Olsen 
12. Henrik Michaelsen 
13. Kim Klokhøj 
14. Ulla Kær Andersen 
15. Tina Charlotte Olsen 
16. Marie Daugbjerg 
17. Heidi Østerballe 
18. Jette Thorsen 
 
Afbud: 
Kim Andersen 
Pia Børglum 
Søren Lind Nordestgaard 
Carsten Skov 
Adnan Feim 
 

Dagsorden:   
1. Velkomst God dag og velkommen.  

 
Orientering om tidsregistrering i forbindelse med Repræsentant-
skabsmødet i Vejle 
 
• Repræsentantskabsmødet registreres med 2,50 timer tirs-

dag og 1,15 timer onsdag, på PSS-nummer ” TR-arbejde – 
øvrige opgaver”,  

• den øvrige tid registerets med PSP-nummer ”TR-arbejde ift. 
Valgkreds”.  
Tirsdag fra du kører hjemmefra til kl. 17:00 og Onsdag fra 
kl. 09:00 til du kommer hjem. HUSK at reducerer med 
ovennævnte repræsentantskabstid. 

 
2. Godkendelse af dagsor-
den. 

 



3. Opfølgning fra sidste 
KB-møde 

Drøftelse af ”referat af kredsbestyrelsesmøder: 
Vi går tilbage til, at de enkelte valgenheder sender deres indlæg 
på mail til hele Kredsbestyrelsen. 
 
Medlemsmøder og besparelse på formanden/næstformandens 
tidsforbrug.  
- Gælder det også på teams?  
- Hvordan med generalforsamlinger, som jo normalt ligger 
udenfor arbejdstiden 
 
Hvordan går det med det forventede medlemstal pensionering / 
nye PB’ere? Bliver vi flere og flere eller færre og færre? 
 
Spørge Bjarne om kriterierne for phishingmail  
 
Emner til Repræsentantskabsmøde i Vejle: 

- Økonomi 
 

4. Meddelelser fra valgen-
heder samt forretnings-
områder. Skriftlige indlæg 
sendes til kreds 3´s distri-
butionsliste inden mødet. 

Se nedenfor 

5. Gennemgang af dags-
orden og materiale til HB 
møde den 21. oktober 
2024.  

 - Repræsentantskabsmødet 
 - Løkken 

Der vil blive lagt op til at følge en beslutning i Feriehusudval-
get/Afdeling 7’s bestyrelsen om, at overgive projektet vedrø-
rende Løkken til Interesseforeningen/Afdeling 7 – det vil sige et 
salg af Løkken feriebolig til Afdeling 7 – der vil på mødet blive 
givet en dybere baggrund for forslaget om overdragelse. 

 - EVT. 
 

6. Hvad skal vi viderefor-
midle til HB fra mødet? 

 
 

7. Eventuelt.  
 

8. Afslutning, næste møde 
den 18. november 2024 i 
Høje-Taastrup  

 

 

Maribo / VURDST:   
Nyt fra Syden (Maribo) 
Vi har her i Maribo netop pr. 1-10-2024 taget imod en ny enhed. Er lige flyttet rundt igen igen. Storrum har 
fået en ny mening. Har nu et storrum med op til 50 pladser. 
 
Det går fremad med at sende vurderingsmeddelelser ud, I dag kl. 14.00 er der kage til alle, da vi har rundet 
en mill. Udsendte vurderingsmeddelelser.    
 
Vi arbejder på et medlemsmøde med Jørn og Allan i foråret koordinereret med Næstved og Slagelse. 
 
VURDST har holdt formøder i forhold til Tillægsforhandlinger. Her er der kommet forslag fra ledelsen om, at 
hæve engangstillæg til mindst 50.000 kr. og at Varige tillæg sættes til 15.000 – 18.000 – 24.000 kr. Dette 
skal endelig afgøres på sættemødet. 
 



Næstved / AMU-DTS:  
Vi har haft besøg af Arbejdstilsynet på Toldbuen 2 i september, hvor vi i denne uge har modtaget en afgø-
relse om 2 påbud. 
1: ikke nok belysning på kontorerne på 2 gange i bygningen. 
2: ikke nok varme eller træk fra vinduer, så vi sidder for kolde temperaturer. 
Vi har fået en frist til den 15. januar 2025 til at få dette ordnet, men vi skal have ADST og BYGST med ind 
over. 
 
Vi er også i gang med lokaliseringen i Næstved, da alle i Næstved skal samles på Toldbuen 2 helst inden ud-
gangen af februar. 
Vi har i sidste uge modtaget 2 udkast til placeringer med møderum, flexrum mv.  
Udkast 1: med pladser til 0,8 
Udkast 2: med pladser til alle, men hvor funktionslederne skal sidde ude blandt medarbejderne. 
Vi er nu i gang med at lave et nyt udkast, som vil dække de behov vi har i de enkelte enheder og stadig med 
plads til alle og stadig med mulighed for, at funktionslederne får deres eget kontor. 
 
Direktionen har været på besøg i 2 dage, hvor de har været i praktik i en enhed for Afgifter. 
 
Køge:   
Intet nyt 
 
Slagelse: 
Skattecenter Slagelse havde den 10. oktober 2024 et opfølgende besøg fra Arbejdstilsynet. Jeg havde dog 
ikke selv mulighed for at deltage pga. ferie.  
 
Arbejdstilsynet har efterfølgende sendt ”Besøgsrapport”, hvor det fremgår at aftaleforløb vedrørende ”In-
deklima i storrumskontorer” er opfyldt og at aftaleforløb vedrørende ”Stor arbejdsmængde og tidspres” 
stadig er ved at blive vurderet (omhandler kun dele af skattecentret).  
 
Det forventes, at der vil blive modtaget påbud angående ”Unødige støjbelastninger i storrumskontorer”.   
 
Ellers ikke så meget nyt herfra – udover at jeg er ved at arrangere medlemsmøder.  
 
Bornholm:  
Vi har haft et besøg af Arbejdsmiljøorganisationen. Jeg tænker at det var et rutinetjek. Der blev ikke givet 
nogle påbud. 
 
En chefkonsulent i Omkostningsgodtgørelse / Henstand går på pension til nytår efter udløb af en åremåls-
ansættelse. Han har tidligere været funktionsleder, men stoppede efter eget ønske og blev, først special-
konsulent eg senere chefkonsulent. Hans opgaver har været, blandt andet, at afrapportere til Departemen-
tet vedrørende sager om omkostningsgodtgørelse og henstandsansøgninger. 
Stillingen har været slået op og en ny er allerede ansat. Det er en bosiddende her på Øen med job i Depar-
tementet der overtaget stillingen, som chefkonsulent og souschef (jeg er ikke klar over om stillingsbeteg-
nelsen kan være udtryk for en form for lønforhandling i forbindelse med ansættelsen). 
 
Vores toldenhed ”lider”, rent mandskabsmæssigt. De er på kort tid reduceret fra 3½ medarbejder til 1½ og 
tilsyneladende uden udsigt til nyansættelser. 
 
Og ”the never ending story”. Flere kollegaer har annonceret deres afsked (pensionering) herunder et par 
DTS medlemmer. Den ene går til foråret når hun fylder tres, den anden er kun en spids ældre. Også blandt 
de HK ansatte er der samme tendens. Måske ikke verdens undergang, men med udsigt til at der ikke kan 



ansættes nye (ansættelsesstop, uanset det kaldes pause, intelligent eller bare stop, så er det bestemt ikke 
godt). 
 
Roskilde / GAELDST / VURDST:   
Roskilde:  
Vi har holdt medlemsmøde med Jørn og Allans deltagelse.  
Medlemsdeltagelsen stiger for hvert møde, og de bliver mere og mere aktive under mødet. Det er skønt!  
De mange indlånte til VURDST fra SKTST og GÆLDST presses meget og oplever en rodebutik, hvor de kastes 
rundt fra opgave til opgave osv.   
Vi mangler P-pladser, og håber der snart bliver sat arbejde i gang med at udnytte mulige arealer. 
De mange indlånte til VURDST fra SKTST og GÆLDST presses helt vildt! De har det hårdt, og oplever en ro-
debutik, hvor de kastes rundt fra opgave til opgave og med skrappe måltal osv.  
 
GÆLDST:  
Ledelsen vil indføre ”DAM” i alle fagområder (UDIR-områder). Det er AMR-AML-TR-UDIR-møder.  
I foråret drøftede vi konstellationerne på et SU-AMU-temamøde, men vi blev ikke enige om hvordan. Bl.a. 
fordi der var ønske om AMR pr fagområde, og det lader sig ikke gøre. De skal vælges geografisk. Nogle UDIR 
vil vist gerne udpege og begrænse deltagere i DAM.  
Vi har været skeptiske, men afvises med begrundelsen at det er AM-reglerne, der afgør, at det skal gen-
nemføres. Så meget desto mere underligt er det, at vi ikke hører noget via HAMU, HSU Skfv eller organisati-
onerne.  
Til gengæld ser det ud til at lande rigtig fornuftigt nogle steder. Vi håber det breder sig.  
 
VURDST:  
Indlånte fra SKTST er flyttet til Forskud 2025, oktober måned med.  
Der ansættes pænt mange vikarer til at håndtere telefoniske henvendelser vedr. Forskud 2025 og forelø-
bige vurderinger.  
VURDST har fejret 1.000.000 vurderingsmeddelelser og håber at nå de manglende 600.000 stk inden nytår.  
 
Høje-Taastrup / ADST / SKTST:  
Vi har siden sidst fået to nye medlemmer som begge er PB’er i skat. 
En har haft 25-års jubilæum. 
 
Vedrørende lokalesituationen er der ikke meget nyt, ud over at en enhed har taget skeen i egen hånd, og er 
flyttet op på 1. sal. 
Den anden enhed afventer stadig hvad der skal ske. 
I SMS 07 har vi selv taget en ny test for skimmelsvamp, og den viste at der ikke længere var tegn på skim-
melsvamp i lokalet. 
Dog må der stadig være noget galt, idet vi har kollegaer som ikke kan tåle at være i lokalet og der er nogen 
som får næseblod, formentlig på grund af den lave luftfugtighed. 
 
Flere steder i bygningen er der stadig store problemer med træk, så hvis problemet ikke snart bliver løst, 
kan det formentlig give øget sygefravær.  
 
ADST: 
På seneste SU drøftede vi seniorordninger igen, da ADST ligger lavt i tildelingen af seniordage. 
TR-samtale med UDIR er nu blevet sat i system, så man altid får en samtale ved nyvalg og genvalg. 
 
Engelholm Allé bliver testere på sensorer på skriveborde, for afklaring om anvendelsesgraden 
 
SKTST: Selskaber 



PULS og tillæg sættes i gang den 25.11 i HSU-SKTST, og for selskab er det primo januar og derefter i afdelin-
gerne - afleveringsfrist for forhandlingerne er 19. maj 2025 for Selskab til ADST. 
 
Fejring af udnævnelser – gerne lave det til en tradition – samles fysisk i år bliver det den 19.11.24 Kl. 11 – 
13. Det afholdes i Århus denne gang, men det er tanken at se på antallet af udnævnelser i øst og vest. Me-
ner at det er værd at fejres 
 
Har været lidt omkring chefkonsulent +/++ Samlet kik den 23.10.2024 her vil man se på det ønskede antal 
udpegninger. 
 
Der skal afholdes Minitænketanke i Selskaber den 17.12.2024 og 14.01.2025 i hhv. øst og vest. Deltager 
mindst 3-4 fra hvert UDIR-område. 
 
0-dage/ATN-dage – op at vende på HSU-mødet i SKTST.  
 
Towers:   
Den 1. oktober har der været 2 jubilæer, og der er ønsket tillykke og indkøbt gave til de 2 medlemmer.  
Der er ligeledes indkøbt gave til et medlem, som SKTST har haft fejlagtige oplysninger på, og som med ca. 6 
års forsinkelse er overrakt sin gave for 25-års jubilæum. Datoer for kommende 40 års-jubilæum skulle nu 
være korrekte, ������. (2033 frem for 2036). 
 
Lige op til sidste møde blev der sendt mail rundt omkring biograf-tilbud fra Lån&Spar  den 10. december 
2024 i København. Der er håb om, at mange medlemmer benytter dette dejlige medlemstilbud.  
 
Der er problemer med nogle kaffemaskiner der ikke kan slukkes, og der er dermed brandfare. 
Ellers er alt roligt i Towers. 
 
Kystvejen / TOLDST:  
Enheden Samfundsbeskyttende Kontrol KBH er begyndt at udveksle medarbejdere imellem Lufthavnen og 
de som kører ”udenfor hegnet” i en 3 måneders perioder. 
Det har fået en lidt blandet modtagelse hos medarbejderne, men som den første der blev udvekslet ”indtil 
videre” har jeg været glad for det nu efter at have været ”udlånt i 1 år. 
 
Kystvejen 14 har nogle indeklimaproblemer, koldt i den ene ende og varmt i den anden ende af huset men 
dette kigger man på. 
 
Problematikken omkring parkering ser heller ikke ud til at blive løst, tvært imod, Kystvejen 14 får åbenbart 
fjernet flere af deres P-tilladelser. 
 
I TOLDST bliver der skåret ned på seniordage. Tidligere har man fået de 12 dage, men det vil nu blive skåret 
ned til 2-5 dage fra UDIR 
 
OHV / UFST:  
Intet nyt. 
 
DEP:   
De har fået ny departementschef – Merete Agergaard, og hun er startet op i god stil. 
 
SANST:   
Intet nyt. 
 
Frederikssund:  



Efter der er kommet ny UDIR i Personprocesser, har jeg været til min første TR-samtale. Positiv oplevelse. 
Ellers intet nyt! 
 
Fredensborg:  
Triomøde blev holdt 26. september med lidt referat herfra: 
 
Her på adressen har vi pt. elektrikere rundt i huset, som sætter alarmer og bokse op, da vi skal have ad-
gangskontrol: Forventet at være klar snarest, der skal stadigvæk bruges kort udendørs, men også kode. 
Indendørs skal der kun bruges kort. Der bliver zone opdeling i huset.  
 
Hallen (hvor Særlig kontrol sidder) – problemer med varmen sidste vinter, tilbud et aftaleforløb af Arbejds-
tilsynet.  
 
Renovering er i gang, og problemet er taget og vinduerne og det er udlejer i gang med at få tilbud på.  
Det nås ikke at blive udbedret inden den kolde periode, så de enheder som er derovre, er tilbudt at place-
res andre steder i huset. Lige nu forlyder det, at tag udskiftes i uge 44. 
 
Spørgsmål om el-stander op på adressen, som man kan bruge privat? PT. er udmeldingen at det ikke kom-
mer til at ske indenfor en overskuelig fremtid.  
 
Den 31. oktober2024 holdes der medlemsmøde med deltagelse af Jørn og Anita fra Forbundet. 
 
MOTORST:  
 
Min A-kasse:  
 
 


